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Kære Kim Olesen  

Tak for din henvendelse af 23. juli 2021. Jeg skal beklage den lange 

svartid. 

For regeringen er det vigtigt, at jernbanen spiller en central rolle på 

transportområdet og for klimaet. Det afspejler sig ikke mindst i 

den politiske aftale om Infrastrukturplan 2035, som regeringen 

indgik den 28. juni sammen med et meget bredt flertal i Folketin-

get. I aftalen investeres der ca. 86 mia. kr. i jernbanen frem mod 

2035 med henblik på at skabe en stærk, attraktiv og grønnere tog-

drift.   

 

I en tid hvor jernbanen bliver opgraderet og udbygget, som følge af 

de mange igangværende projekter, har regeringen ingen planer om 

at udbyde yderligere togtrafik i Danmark, hverken nu eller senere. 

Det er vigtigt for regeringen, at DSB som togoperatør får ro til at 

forbedre togdriften i takt med, at de mange investeringer bliver 

færdiggjort, således vi kan realisere de store gevinster, som ligger 

forude. 

Et effektivt drevet DSB er sammen med de mange investeringer en 

forudsætning for at kunne realisere ambitionen om flere og hurti-

gere tog til en konkurrencedygtig pris for passagererne. Alternati-

vet er, at passagererne finder andre transportmidler. Det er dog 

klart, at der er tale om en balancegang, hvor det naturligvis også er 

vigtigt, at medarbejderne i DSB og generelt på jernbanen er en del 

af rejsen.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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